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Inleiding 

De voorzitter leidt de vergadering in. Voorafgaand aan deze vergadering werd een 

toelichting gehouden voor alle adviesraden in Kasterlee in verband met het energie- en 

klimaatplan.  

 

Doel van de vergadering is om een advies te vormen over het klimaat- en energieplan naar 

de gemeenteraad.  

 

Adviesvraag energie- en klimaatplan 

De voorzitter maakt een samenvatting van de toelichting. Er wordt voornamelijk ingezet op 

zonnepanelen, ruimte zoeken voor windenergie en het ondersteunen van burgerinitiatieven. 

De land- en tuinbouwsector kan hier zeker wel zijn steentje aan bijdragen. Uit de 

presentatie kwam aan bod dat de landbouwsector zeker al op de goede weg is. Een 

vaststelling is dat de acties voor landbouw vanuit de gemeente vrij beperkt is. Dit komt ook 

omdat methaanreductie en andere niet in rekening zijn gebracht.  

 

De vraag die we moeten stellen is, waarbij kan de gemeente ons helpen?  

- In te zetten op sensibilisering en niet-sanctioneren, maar dit klopt met Landbouwers 

sensibilisering naar energieverlaging.  

- Bij energieaanvragen, voldoende ondersteuning krijgen vanuit de administratie. 

Schrik aanvragers niet af met te veel administratieve rompslomp bij 

energieaanvragen zoals zonnepanelen en windmolens. Landbouwers mogen niet 

bang zijn om hier aan te beginnen.  

- Subsidiëring naar zonnepanelen én batterijen op landbouwbedrijven? Specifiek de 

zonnepanelen met energieopslag (zoals batterijen) lijken zeker interessant vanwege 

de grote oppervlakten aan landbouwdaken. Mogelijks kan dit ter aanvulling op het 

VLIF?  

- Er loopt al een groot stuwtjesproject in de gemeente, maar dit is niet overal in de 

gemeente van toepassing. De landbouwraad vraagt om dit uit te breiden naar 

gebieden waar het nog niet kan.  

- Is er de mogelijkheid voor een gemeentelijke subsidie voor onderhoud voor 

stuwtjes? Dit naar het voorbeeld van Wuustwezel? Dit kan bekeken worden.  

- Wat met IBA’s? Wordt meegenomen in de zoneringsplannen, maar zijn enkel voor de 

woningen. Gemeente moet eigenaars wijzen op plicht en gaat voor collectieve 

aanpak. Gemeente koopt IBA’s aan en volgt en het op (via aquafin). Eigenaar moet 

toestemming geven en voorzien in stroom.  

- De landbouwraad uit zijn interesse naar de windmolens. Misschien zijn hier wel 

kansen voor de sector te vinden? De gemeente bekijkt de opportuniteiten via het 

project energielandschappen. 



- De landbouwraad vraagt om goede voorbeelden binnen de landbouwsector mee te 

nemen in de communicatie rond het klimaat- en energieplan.  

 

Samengevat adviseert de landbouwraad over volgende punten aan de gemeente: 

1. Sensibilisering naar landbouwers over energieverlaging  

2. Administratieve vereenvoudiging voor energieaanvragen bij de gemeente  

3. Subsidiëring naar zonnepanelen met of zonder energie opslag  

4. Ondersteuning in stuwtjesprojecten waar nog geen initiatieven zijn 

5. Onderhoudssubsidie voor stuwtjes toekennen  

6. De landbouwraad heeft (voorzichtige) interesse in de windmolenprojecten 

7. Altijd landbouw betrekken bij initiatieven in het landbouwgebied, vb. aanplant van 

bomen 

 

 

Varia 

- Sensibilisering van fietsers op landbouwwegen: lever slogans aan om aan 

sensibilisering te doen. Kan de boodschap meegeven worden, dat er ook nog andere 

gebruikers zijn? De gemeente volgt het project van Schoonbroek rond 

verkeersveiligheid vanop de voet en zal positieve zaken meenemen naar de eigen 

gemeente.   

- Hoe ver staat het met de autoluwe fietsroute in plaats van fietsostrade? In 

landbouwgebied vormt dit mogelijks een conflict. De gemeente stelt dit zelf in vraag. 

De gemeente is voorstander van een ‘echte’ fietsostrade, maar de aanleg van een 

fietspad in het militair domein ligt moeilijk voor defensie en het agentschap natuur 

en bos. Daarnaast is de gemeente wel voorstander van een veilige fietsroute, bij 

voorkeur een fietsostrade, maar als het niet anders kan moet er ook een plan B zijn. 

De uitdaging is om naar een evenwicht te zoeken.  

Kan iemand hier een toelichting over geven op de landbouwraad? Hilde Versmissen 

vraagt dit na.   

- De adviezen over het natuurbeheerplan ‘Tielenheide / Caliebeekvallei’ worden 

volgende landbouwraad overlopen.  

- Wat met de gemeentelijke pachtgronden? Enkele gronden komen vrij. Eén perceel 

zal worden verkocht. Percelen die in aanmerking komen worden ad hoc bekeken op 

de landbouwraad.  

 

De voorzitter sluit de vergadering.  
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